
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 19. november 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 68
Med henvisning til pressemeddelelsen fra Statsrevisorerne den 11. november 2024, 
”Statsrevisorerne kritiserer Skatteministeriet for utilfredsstillende kontrol med punktafgif-
ter”, vil ministeren da redegøre for:
1. Hvilke 21 af 80 punktafgifter kontrollen i perioden 2019-2023 har været begrænset 
eller helt fraværende for, samt oplyse hvor meget de 21 punktafgifter har bidraget med til 
statskassen i 2023,
2. Hvilke 10 punktafgifter der bidrager henholdsvis mest og mindst til statskassen,
3. Hvad var provenuet i 2023 for punktafgifter på:
o konsum-is (hele isafgiftsloven)
o kaffe og kaffeekstrakter
o glødelamper, autopærer og damplamper
o mousserende vin (tillægsafgift)
o cigaretpapir
o emballage (volumenbaserede afgift)
o engangsservice
o pvc og ftalater (hele pvc-afgiftsloven)
o Pvc-folier til emballering af levnedsmidler
samt oplyse, hvor mange årsværk i Skattestyrelsen, Skatteministeriet m.v. (samtlige 
offentligt ansatte årsværk), der vil kunne frigøres til andre kontrolindsatser m.v., hvis 
punktafgiften på de nævnte produkter blev afskaffet, herunder oplyse hvor mange færre 
virksomheder Skattestyrelsen skal kontrollere, såfremt de nævnte virksomheder ikke læn-
gere skal afregne punktafgifter?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Hans.Skibby@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Malte Larsen
formand
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